

# JHEM terus terima sumbangan

Siaran Akhbar dan Foto :  
Kementerian Hal Ehwal Ugama

**BANDAR SERI BEGAWAN,** Isnin, 20 April. - Dalam usaha untuk membendung penularan jangkitan wabak COVID-19, pelbagai cara dan usaha dilakukan antaranya menjaga kebersihan diri seperti kerap mencuci tangan dan sebagainya.

Sehubungan itu, atas keprihatinan orang ramai, pelbagai pihak dari sektor swasta atau orang ramai mengambil inisiatif untuk menyumbangkan barang keperluan sebagai salah satu usaha untuk membendung penularan jangkitan wabak COVID-19 tersebut kepada pihak yang memerlukan seperti masjid, surau dan balai ibadat seluruh negara.

Justeru, pihak Jabatan Hal Ehwal Masjid (JHEM), Kementerian Hal Ehwal Ugama (KHEU) menerima sumbangan lagi daripada Black Arrow Softball Team, Old Friend Football Team dan Cooltones Sdn.

Bhd. berupa *bleach* sebanyak 22 botol, cecair alkohol 205ml sebanyak 48 botol, *hand sanitizer gel* 236ml sebanyak 30 botol, *liquid hand sanitizer* 500ml sebanyak 25 botol dan pencuci tangan sebanyak 84 botol.

Sumbangan derma tersebut diterima oleh Pemangku Pengarah Hal Ehwal Masjid, Awang Haji Amir Hisham bin Haji Masri. Turut hadir menyaksikan pemberian sumbangan tersebut ialah Pegawai dan Kakitangan dari Jabatan Hal Ehwal Masjid (JHEM).

Semoga dengan adanya usaha seumpama ini dan kerjasama dari semua pihak, penularan jangkitan wabak COVID-19 ini akan dapat kita tangani dengan segera dan berdoa agar Allah mengurniakan kesembuhan kepada pesakit dan melindungi kita semua, sekali gus terhapus wabak dahsyat tersebut dari bumi ini.



PEMANGKU Pengarah Hal Ehwal Masjid, Awang Haji Amir Hisham bin Haji Masri (tiga, kanan) menerima sumbangan daripada Black Arrow Softball Team, Old Friend Football Team dan Cooltones Sdn. Bhd., berupa barang-barang menjaga kebersihan.

# Mengeratkan hubungan keluarga di bulan Ramadan

Oleh : Dk. Siti Redzaimi Pg. Haji Ahmad  
Foto : Mohd. Sahrizal Haji Said

**BANDAR SERI BEGAWAN,** Isnin, 20 April. - Pada lazimnya, apabila kedatangan bulan Ramadan kita akan sentiasa bersedia dari segi kerohanian dan mental. Tetapi kali ini keadaan dan suasana sangat berbeza disebabkan oleh penularan jangkitan wabak COVID-19 yang belum berakhir dalam masa terdekat ini.

Penolong Pensyarah, Fakulti Usuluddin, Universiti Islam Sultan Sharif Ali (UNISSA), Awang Md. Khairul Nazif bin Haji Awang Damit ketika ditemu bual Pelita Brunei seterusnya menjelaskan bahawa secara rohani kita memang berasa gembira meraikan kedatangan bulan Ramadan tetapi dari segi mental kita memang belum bersedia kerana masjid-masjid belum dibuka selain Bazar Ramadan yang ditiadakan menyebabkan kita akan terasa perbezaan suasana Ramadan sebelum ini di mana diraikan dengan penuh meriah sekali.

Akan tetapi ini semua hanya permainan minda yang harus diketepikan kerana setiap perkara yang berlaku pasti ada hikmahnya. Katanya, hikmah yang terbesar ialah dari segi silaturahim di mana hubungan kekeluargaan kita

semakin erat memandangkan kita sentiasa berada di rumah dan dapat menunaikan sembahyang berjemaah bersama keluarga.

"Sebelum berlakunya jangkitan wabak COVID-19, kita memang sudah diajar tentang menjaga kebersihan seperti yang dinyatakan dalam hadis Rasulullah Sallallahu Alaihi Wasallam yang mafhumnya, adapun kebersihan itu adalah syiar atau tanda keimanan seseorang itu. Menjaga kebersihan ini perlu terus diaplikasikan pada bulan Ramadan kerana ia adalah sunnah dan kita akan mendapatkan ganjaran pahala dari berbuat demikian," jelasnya.

Seandainya masjid masih lagi ditutup tegasnya, ini sepatutnya memberi peluang kepada mereka yang bergelar ayah sebagai ketua keluarga mengimamkan solat tarawih di rumah serta mengetuai majlis tadarus.

Tarawih dan qiamullail pula wajar dilakukan sepertiga malam dan bukan seperti biasa selepas Isyak. Ini memberi ruang untuk sahur yang sempurna sebelum solat subuh dilakukan sekeluarga berjemaah.

Beliau juga menekankan bahawa anak-anak turut memainkan

peranan yang penting kerana mungkin sebelum ini mereka terlalu kerap keluar bersama kawan-kawan tetapi ketika ini saat keberadaan di rumah, anak-anak bolehlah mengambil peluang ini untuk membantu ibu bapa dengan melakukan banyak hal, seperti membersihkan kawasan rumah dan sebagainya.

Sebagai hamba Allah katanya, kita pasti akan menerima apa yang berlaku ketika ini dengan hati yang terbuka dan keredaan hati kerana kita akan berasa kemanisan beribadah kepada Allah walaupun di mana sahaja kita berada.

"Antara amalan yang sering dilakukan di bulan Ramadan ialah bersedekah di mana pada kebiasaannya sedekah untuk berbuka puasa akan dihantar ke masjid-masjid dan balai-balai ibadat. Tetapi dalam situasi ketika ini, kita bolehlah terus menghantar sedekah tersebut dengan menggunakan aplikasi gerai Ramadan secara dalam talian yang menyediakan perkhidmatan penghantaran yang boleh terus dihantar ke tempat yang dikehendaki," ujarnya.

Bagi para pelajar, seperti yang kita ketahui semuanya melakukan pembelajaran secara dalam talian. Justeru, ambil perkara tersebut

untuk melihat pengorbanan ibu bapa yang mana ada ibu bapa sanggup berbelanja untuk pembelajaran anak mereka secara dalam talian dengan menyediakan tablet atau *laptop* dan ada juga yang sanggup mengambil cuti khas demi meluangkan masa untuk mengajar anak di rumah.

Beliau turut mengingatkan bahawa sebagai seorang anak, kita patut menghargai pengorbanan yang diberikan dengan menghadihkan mereka sekalung doa setiap kali sebelum memulakan pembelajaran terutama sekali di bulan Ramadan agar ibu bapa sentiasa dilimpahi dengan pahala.

"Para guru juga jangan dilupakan di dalam doa kerana selama ini gurulah yang banyak mendidik anak bangsa sehingga berjaya yang mana ketika ini guru-guru telah keluar dari zon selesa mereka. Guru-guru pasti risau dan bimbang jika para pelajar tidak dapat memahami apa yang diajarkan secara dalam talian," tambahnya.

Sebagai ibu bapa, inilah masanya untuk kita melihat kehebatan dan kelemahan anak-anak di dalam pembelajaran mereka selama ini dan bantulah mereka sekiranya ada kekurangan.



DIDIK anak-anak agar menjadi orang yang soleh atau solehah berjaya dunia dan akhirat.

Sepanjang bulan Ramadan nanti, ambil peluang banyakkann berdoa untuk anak-anak agar mereka menjadi orang yang soleh berjaya di dunia dan akhirat.

Inilah masanya untuk kita mendekatkan diri kepada Allah dan berdoa agar Allah sentiasa merahmati Negara Brunei Darussalam, memelihara Raja yang dikasihi dan melindungi rakyat dari wabak COVID-19.

**'BELIAU juga menekankan bahawa anak-anak turut memainkan peranan yang penting kerana mungkin sebelum ini mereka terlalu kerap keluar bersama kawan-kawan tetapi ketika ini saat keberadaan di rumah, anak-anak bolehlah mengambil peluang ini untuk membantu ibu bapa dengan melakukan banyak hal, seperti membersihkan kawasan rumah dan sebagainya.**

**Sebagai hamba Allah katanya, kita pasti akan menerima apa yang berlaku ketika ini dengan hati yang terbuka dan keredaan hati kerana kita akan berasa kemanisan beribadah kepada Allah walaupun di mana sahaja kita berada.'**



BUAH Kurma, juadah berkhasiat untuk berbuka puasa.